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         Zápis z jednání rady Sdružení obcí pro nakládání s odpady, 

IČO 467722.0707 se sídlem Želechovice č.p. 48, PSČ 410 02 Lovosice 
 
Datum: 24. srpna 2023 
Místo: zasedací místnosti provozní budovy na skládce  
Přítomni dle prezenční listiny: Ing. Medáček Petr, Vacková Alena, Ing. Hajná Eva, Mgr. Panaš Petr, 
Bc. Čechová Martin,  Ing. Feiklová Lenka, Mgr. Skružná Andrea, Jiří Motl 
Nepřítomni: Ing. Krejčí Vojtěch, Ing. Červený Richard, Ing. Šenfeldr Tomáš, Tomášek René 
Hosté: Ing. Bešta Václav, Krycner Václav 
Předsedající: Ing. Petr Medáček, předseda Rady 
Zapisovatel: Zubáková V. 
Zasedání rady „SONO“ bylo svoláno předsedou a jednatelkou Sdružení na den 24. 8 2023 od 8,30 hod. 
Program jednání dle zaslané pozvánky byl následující:  

1/ Zahájení, kontrola usnesení 
2/ Informace o podání žádosti do Fondu spravedlivé transformace 
3/ Hospodaření za období leden – červenec 2023 + RO č.2/2023 
4/ Informace o využití volných finančních prostředků  
5/ Různé, diskuze 
6/ Závěr 
 

ad 1/ Jednání Rady zahájil v 8,30 hodin předsedající Ing. Petr Medáček, přivítal zúčastněné, provedl kontrolu 
usnášeníschopnosti a požádal přítomné o schválení programu zasedání rady.  
Hlasování:   Souhlas:   8 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů 
Následně byla provedena kontrola zápisu a usnesení rady ze dne 20.7.2023:  
- schváleno: podání žádosti do Fondu spravedlivé transformace, ustanovení členů pracovních skupin, 
dodatek č.4 smlouvy na svoz DNO z členských obcí, zřízení 3M TV 
 - další z projednaných bodů byl vzat na vědomí - informace o hospodaření za období leden – červen 2023. 
 
K zaslanému zápisu, bodu 2 se písemně vyjádřila starostka obce Čížkovice Ing. Skružná, která dne 16. srpna 
2023 požádala o úpravu zápisu v bodě 2.2) a 2.5) - aby byl uveden, dle jejího názoru, do souladu se 
skutečným průběhem jednání. K bodu 2.4), 2.6) a 2.7.) zápisu přiložila další poznámky. Předsedající se 
postupně vyjádřil k jednotlivým připomínkám k zápisu, které uvádíme níže: 
bod 2. 2) – předseda nevěděl název výzvy OPST, do které bude žádost podána – předseda nevěděl přesné 
číslo výzvy, nikoliv název výzvy 
bod 2. 5) – na jednání Rady SONO byly předloženy referenční stavby  
o pozn. – dotaz na referenční stavby byl vznesen z toho důvodu, že Příloha č. 1 Výzvy č. OPST 12/2023 – 
Závazná osnova projektového záměru v bodě 5.a. vyžaduje uvedení relevantního referenčního (konvenčního) 
řešení v ČR (příp. v zahraničí). Předložené informace ke stavbám v Japonsku a Velké Británii byly získány 
z analýzy, kterou pro Ministerstvo životního prostředí ČR vypracovala společnost Ernst & Young, s.r.o., a 
z diplomové práce, kterou vedl Ing. Petr Břenek (v práci je odkazováno na společnost PGP Terminal, a.s.) – 
odkazy jsem zasílala – předsedající uvedl, že všechny odkazy na referenční stavby jsou uvedeny v podané 
žádosti – aby nebyl zkreslen názor na tato zařízení, jsou v žádosti uvedeny fungující zařízení ve světě, současně 
i zařízení, které mají problémy nebo byly již odstaveny z provozu. Nově byla do žádosti doplněna i evropská 
reference, která bude v následujícím roce uvedena do provozu (Švédsko) či další, která je v přípravě 
(Německo).  
Bod 2.4) – pozn. – finální verzi Aktualizace Plánu odpadového hospodářství Ústeckého kraje pro období 2016-
2025 s výhledem do roku 2035 (POH ÚK II), jehož pořizovatelem je Ústecký kraj a zpracovatelem Krajský úřad 
Ústeckého kraje, odbor životního prostředí a zemědělství, byl dne 27.7.2023 schválen Ministerstvem životního 
prostředí.  
Ing. Medáček uvedl, že dle jeho informací probíhá aktualizace POH ÚK z důvodu legislativní potřeby, v roce 
2024 se začne pracovat na novém POH ÚK na období 2025 – 2035. Tato změna nemá vliv na realizaci záměrů 
v POH uvedených. 
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bod 2 6) – pozn. – ocenění vstupů a výstupů tohoto záměru stále nemá žádnou hmatatelnou podobu. Ve výše 
uvedené diplomové práci je na modelovém příkladu toto zpracováno a vše konzultováno se společností PGP 
Terminal, a.s. Proto pořád nerozumím, proč SONO ve spolupráci s Ing. Petrem Břenkem nezpracuje cash flow 
a ekonomické hodnocení i pro tento záměr. 
Tento krok by byl předčasný, studie proveditelnosti se bude zpracovávat až po kontrole formálních náležitostí, 
kontrola přijatelnosti, kontrola střetu zájmů a ověření veřejné podpory ze strany fondu. V případě  
bod 2 7) – pozn. – společnost United Energy, a.s. uveřejnila dne 21.11.2022 oznámení o zahájení zadávacího 
řízení na zakázku „Zařízení pro energetické využití odpadů, EVO – Komořany, Most“ ve Věstníku veřejných 
zakázek. Nyní probíhá hodnocení nabídek. Tento projekt opravdu není „jen na papíře“, jak se domnívá 
předseda. POH ÚK II v kapitole uvádí, že „V Ústeckém kraji doposud zcela chybí kapacita k energetickému 
využití směsného komunálního odpadu, bez níž přitom nelze splnit základní cíl v oblasti snižování množství 
biologicky rozložitelných odpadů ukládaných na skládky (viz. kap. 2.3.4.3). Podle výhledu vycházejícího 
z prognózy produkce SKO podle POH ČR může být tento cíl splněn pouze za předpokladu vybudování zařízení 
k energetickému využití SKO o minimální velikosti 150 kt/rok. Tomu odpovídá plánované zařízení 
nadregionálního významu v lokalitě Komořany u Mostu, jehož investor disponuje pravomocným stavebním 
povolením i povolením dle zákona o integrované prevenci.“ Na základě těchto informací nelze souhlasit 
s domněnkou předsedy, že plánovaná kapacita je nedostatečná. 
V současné době se v Ústeckém kraji vyprodukuje větší množství komunálního odpadu, než je plánovaná 
kapacita EVO Komořany.   

Hlasování:   Souhlas:   7 hlasů   nesouhlas: 1 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů  
Přijato usnesení č. 4/27/2023: 
Rada „SONO“ schvaluje program 4. zasedání rady Sdružení obcí pro nakládání s odpady a bere na vědomí 
text zápisu a informaci předsedy o kontrole usnesení z rady dne 20.7.2023.  
 
Po hlasování o programu jednání a kontrole usnesení předsedající přistoupil k projednání druhého bodu 
programu. 
 
Ad 2/ Seznámení s postupem projektu na gasifikaci odpadu   
Předsedající Ing. Medáček seznámil členy rady s postupem prací na projektu gasifikace odpadů. Žádost 
o poskytnutí podpory (dotace) se vztahuje k Operačnímu programu Spravedlivé transformace, výzva číslo 
12/2023 byla podána dne 29.7.2023 pod názvem Inovativní řešení zpracování odpadů formou oběhového 
hospodářství sdružení obcí SONO, okres Litoměřice. s názvem RECYKLAČNÍ ODPADOVÉ CENTRUM, „ROC 
SONO“. Výzva je dvoukolová - předpokládané datum zahájení příjmu žádostí schválených z 1. kola je 2. 10. 
2023, maximální výše podpory je 500 mil.Kč. Žádost bylo možné podat pouze elektronicky prostřednictvím 
portálu IS KP21+ a to za spolupráce Ing. Harantové, která poskytovala administrativní, poradenské a kontrolní 
činnosti jednotlivých kroků.   Manažerem našeho projektu ze strany SFŽP je Ing. Jaromír Manhart, se kterým 
jsme v kontaktu. Na základě požadavku fondu jsme vyjasňovali některé údaje, např. zda zkratka SKO v 
projektu znamená směsný komunální odpad pod katalogovým číslem 20 03 01, množství a konkrétní 
katalogová čísla těch druhů odpadů, která budou zahrnuta do projektu. Dále jsme diskutovali množství vzniku 
syntézního plynu a množství vitrifikátu a slitin kovů za předpokladu, že na vstupu je 30.000 tun SKO. Rovněž 
byly diskutovány „nové“ evropské reference těchto zařízení. 
Na projektu je nutné dále pracovat, v první týdnu v září budeme s fondem opět v kontaktu. Pro řešení dalších 
úkolů bude v září rovněž svolána pracovní skupina, která musí získávat objektivní informace o využití této 
technologie jako zajímavého krůčku k jiné formě zpracování odpadu.  
 
Hlasování:   Souhlas:   7 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů   zdrželi se: 1 hlasů  
Přijato usnesení č.4/28/2023: 
Členové rady „SONO“ berou na vědomí informace o podání žádosti do Fondu spravedlivé transformace. 
  
Ad 3/ Hospodaření za období leden – červenec 2023 + R.O. č.2/2023 
Paní Zubáková seznámila členy rady s výsledky hospodaření sdružení za období leden až červenec 2023. 
Rozpočtové příjmy po konsolidaci ve výši 2.920.459,73 Kč jsou plněny na 64,54 % rozpočtu a rozpočtové 
výdaje po konsolidaci ve výši 1.422.552,95 Kč jsou čerpány na 31,44 % upraveného rozpočtu, vyrovnáno je 
financováním ve výši 1.497.906,78 Kč (přebytek rozpočtu).  Příjmy rozpočtu tvoří doplatek svozu DNO 2022, 
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čistý úrok z TV, úroky z ostatních běžných a spořících účtů a převod z hospodářské činnosti, výdaje – nejvyšší 
výdaj je za svoz nebezpečných odpadů z členských obcí za jarní svoz, dalšími výdaji jsou daňové poradenství, 
audit, vedení UCT, pojištění, výdaje na věcné dary, pohoštění a další drobné nejmenované výdaje.  
V souvislosti s vypršením termínovaného vkladu byly připsány úroky a z těchto úroků odvedena daň z úroků. 
K zaúčtování skutečné částky úroků a srážkové daně z úroků do rozpočtu je potřeba přijmout rozpočtové 
opatření - tento příjem z úroků – položka 2141 navýšit o 1.050 tis.Kč a výdaj daň z úroků – položka  5362 – 
platby daní státnímu rozpočtu navýšit o 260 tis.Kč. Dále se navýší o 5 tis.Kč pol.5161, o 35 tis. Kč pol. 5169 a 
částkou 750 tis. Kč posílíme položku 5901 – nespecifikované rezervy. Rozpočet je i nadále vyrovnán, na straně 
příjmů i výdajů po konsolidaci ve výši 5 575 tis. Kč. 
 
Hlasování:   Souhlas:   7 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů   zdrželi se: 1 hlas  
Přijato usnesení č. 4/29/2023: 
Členové rady „SONO“ berou na vědomí informace o hospodaření sdružení v období leden – červenec 2023. 

Hlasování:   Souhlas:   8 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů  
Přijato usnesení č. 4/30/2023: 
Členové rady „SONO“ schvalují návrh rozpočtového opatření č. 2/2023 dle přílohy, rozpočet zůstává i 
nadále vyrovnaný ve výši 5.575 tis. Kč na straně příjmů a výdajů. 

Ad 4) Informace o využití volných finančních prostředků 
Pí. Zubáková informovala o založení 3M termínovaného vkladu na 10 mil.Kč, jak uložilo usnesení minulé rady. 
Z volných finančních prostředků zřídilo i s.r.o. výhodný 6M termínovaný vklad u ČSOB. Výhodnou nabídku 
s.r.o. dostala i na zhodnocení prostředků na vázaném účtu, kde jsou deponovány prostředky na rekultivaci 
skládky.  Na základě souhlasného stanoviska krajského úřadu bude možné peníze převést.  
 
Hlasování:   Souhlas:    8 hlasů    nesouhlas: 0 hlasů                zazdrželi se:  0 hlasů 
Usnesení č. 4/31/2023 
Rada SONO bere na vědomí informace o využití volných finančních prostředků s.r.o. a schvaluje zahájení 
procesu převodu prostředků z vázaného účtu na rekultivaci skládky do jiné banky. 
 
Ad 5/ Různé, diskuze 
a) Paní starostka obce Siřejovice Ing. Feiklová informovala o aktivitách obce – provádí se hlukové měření na 

průjezdové komunikaci, nyní je přerušeno, pokračovat s měřením se bude v září. Zvolení zastupitelé obce 
nemají shodný názor na realizaci obchvatu obce v původní trase, neví se, zda obchvat bude, není jasné, 
kdo by tento projekt zafinancoval - během září, října začnou pracovat na změně územního plánu. Členové 
zastupitelstva obce nesouhlasí s využíváním příjezdové komunikace k recyklačnímu centru. 

b) Mgr. Petr Panaš upozornil, že od září startuje příjem žádostí o dotaci do Národního fondu Životní 
prostředí na vybavení pro aplikaci kompostu do půdy pro zemědělce, provozovatele kompostáren nebo 
na podporu navýšení kapacity zpracování biologicky rozložitelných odpadů. Míra podpory je 70% 
z celkových způsobilých výdajů, tj. na pořízení rozmetadla a další techniky pro zapravení kompostu. 

 
Plánované termíny jednání rady pro rok 2023 – 19. října a 14. prosince 2023 od 8,30 hodin na skládce.  
Plánované termíny jednání dozorčí rady SONO PLUS, s.r.o. pro rok 2023 – 30. listopadu 2023. 
 
Předsedající konstatoval, že žádný z přítomných členů rady nevznesl požadavek na zařazení dalšího bodu do 
programu jednání, a proto zasedání v 11,40 hodin ukončil.  

Předsedající:       Ing. Petr Medáček 
V Želechovicích dne 24. srpna 2023    předseda rady SONO 
Zapsala: V. Zubáková   
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